
 

  

 

 

 

 

AKADEMICKÝ SENÁT 

 

Zápis č. 167 

ze zasedání konaného dne 16. prosince od 10:00 h v zasedací místnosti u děkanátu (2.11) 

 

Přítomni:  

 doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.  

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D.  

 Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D.  

 Mgr. Eva Šlesingerová, Ph.D.  

 Mgr. Stanislav Jeţek, Ph.D.  

 Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D.  

 Mgr. Vít Borčany  

 Bc. Kristýna Schneiderová  

 Bc. Martin Černý  

 Bc. Ţaneta Vencourová  

 Mgr. Jan Skalík  

 

Hosté:   

 Mgr. Lenka Waschková Císařová, Ph.D.  

 doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

 PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 

 

Program jednání: 

 

1) Projednání a schválení stipendijních programů 

2) Různé 

 

Program byl schválen (11 pro, 0 proti, 0 se zdržel).  

 

Průběh jednání:  

 

1) Projednání a schválení stipendijních programů 

 

Děkan Dančák Formálně vám dnes zde předkládám soupis stipendijních programů, zmínil 

bych důleţitou skutečnost, ţe stipendijní programy jsou schvalovány v předstihu, aby je bylo 

moţné čerpat uţ od ledna 2016. Formálně budou od prvního měsíce fungovat provizorně, do 

té doby, dokud nebude schválen rozpočet. Tak, jak jsou dnes předloţené, tak ještě neobsahují 

všechny poloţky, které obsahovat budou. Není to nic nového, je to obvyklá situace, jako v 

předchozích letech. 

 

Proděkan Chytilek Fakt, ţe soupis stipendijních programů, schvalujeme v prosinci, je 

výjimečná věc, k urychlení přispěl zájem senátu o tento dokument. Změny, které se navrhly, 

pan děkan vesměs akceptoval, byly shrnuty v průvodním emailu, který vám byl rozeslán. 

Dokument je velice komplexní, zmínil bych dva návrhy, které zde byly vzneseny. Nejprve 
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věci k programu 3C Stipendijní program pro studenty fakulty absolvující odborné praxe, kde 

se jedná o přejmenování povinných a povinně volitelných praxí pouze na odborné praxe. Za 

druhé, na základě podnětu místopředsedy Borčanyho, návrh, aby byla stipendia přidělována 

do 20. dubna. Z důvodu toho, ţe 20. května mohou mít někteří studenti po státních zkouškách 

a protoţe se částka proplácí aţ dalšího měsíce mezi 5. - 10., tak by mohla nastat situace, 

kdybychom jim stipendium z důvodu ztráty statusu student nemohli proplatit. Proti těmto 

návrhům nic nemáme, tedy můţeme to schválit. Jinak, jak jsem říkal, soupis reflektuje vše, co 

jsme tady navrhli. 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Otevírám diskuzi. 

 

Dotazy: 

 

Místopředseda Borčany Poznámka ke stylistické části. V bodě 6A nám uniklo jedno zvratné 

se, prosím o doplnění. 

 

Proděkan Chytilek Ještě se bude odevzdávat čistopis, do textu se bude zasahovat pouze 

technicky a vše bude opraveno. 

 

Senátorka Schneiderová Otázka k bodu 3A, jak to bude probíhat v praxi, pokryjí se nejprve 

doktorandské ţádosti a to co zbyde, bude poté pro magistry a bakaláře? 

 

Děkan Dančák Pokud poptávka bude přesahovat nabídku, tak můţe dojít k upřednostnění 

doktorandských studentů (směřujeme k tomu, ţe dlouhodobé zahraniční pobyty budou 

součástí doktorandského studia a v tom případě by se jejich financování mělo řešit jinak). 

V případě, ţe se tak stane, a zůstanou ještě finance, tak se pan docent Katrňák vţdy snaţí 

podpořit všechny návrhy, které byly, ale byly tedy kráceny. 

 

Senátorka Schneiderová Předpokládá se, ţe se bude daná částka navyšovat? 

 

Proděkan Chytilek Ano, ona se jiţ navýšila, a do budoucna, pokud by měly být praxe 

povinné, tak by se musel zřídit speciální fond.  

 

Děkan Dančák Povinnost by neměla být zcela saturována stipendiem, bude to spíš pro ty, 

kteří nebudou moci sehnat peníze jinde. Navyšování je ţádoucí, byl bych rád, kdybychom se 

dostali na vyšší částku. 

 

Senátor Skalík Měl bych pár drobností. Na první stránce se mluví o 10 % mezi programy o 

rozhodnutí děkana, s výjimkou programu 4, není tam problém jenom při navýšení programu 

4? Při jeho sníţení by nemuselo být schválení senátem nutné. 

 

Proděkan Chytilek Ty částky, které tam vidíte, nemusí být vyčerpány, pouze kdyţ chceme 

něco navýšit, tak tam musí být pojistka druhé kontroly, aby prostředky nebyly směřovány více 

katedrám neţ studentům. 

 

Senátor Ježek Chybí tam základ, z čeho jde těch 10 %. 

 

Proděkan Chytilek Doplnění o 10 % z celkové částky. 
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Děkan Dančák Je to proto, abychom nechodili s 15 000 Kč pro schválení do senátu, proto 

existuje ta rezerva děkana, která se nedočerpává a slouţí k vykrytí stipendií, která nejsou 

v programu. 

 

Senátor Skalík Na jakém kritériu je zaloţen program 1A Stipendijní program pro udělování 

cen děkana Fakulty sociálních studií? 

 

Proděkan Chytilek Toto stipendium se neuděluje na základě průměru, je na zváţení 

navrhovatelů, jestli vyberou kandidáty, kteří jsou excelentní. Coţ nemusí znamenat, ţe mají 

nejlepší průměr nebo publikační činnost. Můţe to souviset i s prací pro studentskou komunitu, 

dobrovolnictví, reprezentaci katedry a další. Férový způsob, jak to určit, je hlasováním. 

Vynikajících kandidátů je dost a často mají nesouměrné kvality. 

 

Senátor Skalík Nemělo by v samotném soupisu být určeno, na základě čeho, by mělo být toto 

stipendium uděleno? 

 

Proděkan Chytilek Nemyslím si. 

 

Děkan Dančák V případě, ţe nejsme schopni se shodnout na jednom kandidátovi, tak by měl 

mít děkan hlavní hlas, proto to je i nazvané Stipendijní program pro udělování cen děkana. 

Nejlepší je chápan různě a kritéria pro to asi neurčíme, záleţí tedy na subjektivním 

objektivizovaném posouzení. Osobně bych rád řekl, ţe tento člověk se mi zdá nejlepší.  

 

Senátor Ježek Já bych to podpořil. Kaţdý děkan věří, ţe to bude dělat nejlíp, nemyslím to tak, 

ţe je to špatné. Hlavně to, ţe člověk má právo odměnit a myslím si, ţe je to na místě i tady. 

 

Děkan Dančák Vţdy je to po poradě s vedením, nikdy to nerozhoduji sám bez porady, ale 

nakonec udělám rozhodnutí já, neříkám, ţe je to jednoduché. 

 

Proděkan Chytilek Ještě je tu spojitost s cenami rektora, kde máme silné kandidáty a pan 

rektor trvá na tom, ţe se bude obměňovat malý počet. O to komu se stipendium udělí, se zde 

klasicky hlasuje. Následně se někteří, kdo neuspějí, přesouvají do těchto cen a tím se zde 

zdvihá konkurence. Je to dlouhodobá praxe, která se drţí od děkana Moţného. 

 

Místopředseda Borčany Myslím si, ţe by ta kritéria limitovala vhodného kandidáta, který by 

mohl být potřeba ocenit. 

 

Proděkan Chytilek Zatím bývá nominací poměrně málo, ale jsou to velice silné nominace, a 

kdyţ se na dni fakulty čtou pochvaly, tak je tam toho tolik, ţe se to musí zkracovat. 

 

Senátor Skalík Nebylo by vhodné doplnit informaci zpřehledňující, kdo můţe navrhovat 

studenta na stipendium? 

 

Proděkan Chytilek Vynikající studenty vedou vedoucí kateder, v případě doktorandského 

studia to jsou vedoucí institutu. Nejčastější činností je vynikající vědecká činnost nebo 

reprezentace katedry, to ţe se za to staví vedoucí katedry je i vhodné kvůli důstojnému 

nominačnímu dopisu, který např. na lékařské fakultě má 30-40 stránek, tím pádem, kdyby to 

dělal někdo jiný, tak by náš kandidát mohl být diskriminovaný, zároveň na to mají praxi, plus 

je to silnější podpora od vyšší autority. 
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Děkan Dančák To ovšem nebrání tomu, aby studenti navrhli kandidáta. 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Otázka ovšem je, jestli studenti vědí, ţe by mohli někoho 

navrhnout. 

 

Místopředseda Borčany Kdy bývá cena udělována? 

 

Děkan Dančák Na den fakulty, který je v dubnu. Obě ceny se vybírají v březnu a lidé, kteří to 

vyhráli, to vědí dopředu. 

 

Proděkanka Waschková Císařová Nominace se vyhlašují s novým rokem, takţe kdyţ to 

začneme od ledna propagovat? 

 

Proděkan Chytilek Ano. 

 

Místopředseda Borčany Další bod se týká bodu 6 Stipendijní program na podporu kulturní a 

spolkové činnosti. Ve studentské komoře jsme se shodli na dvou kolech. V souvislosti s 

projektem data media, bych rád otevřel debatu, jestli je naší prioritou podporovat spolky 

projektově, nebo v případě, ţe by tam čísla nebyla vyjádřena přesně, tak bychom se dostali do 

problému, ţe by bylo více zamítnutých projektů neţ schválených. Je zde návrh, jestli by 

vedení nemohlo připravit soupis poloţek, které nejsou podpořitelné z těchto peněz, aby 

projekty nebyly zamítnuty ze zbytečných důvodů. 

 

Děkan Dančák Spolek, který je ţivý, musí být aktivní, udrţovat si peníze není prioritou, 

povinností je studovat. Povinností fakulty není udrţovat spolky, aktivní spolky podávají 

návrhy a ty jsou podporovány finančně, do jaké míry je to podporováno, to se prolíná. 

 

Proděkan Chytilek Nezná se mi, ţe by to bylo tak problematické. 

 

Místopředseda Borčany Dříve se mi zdálo, ţe se hodně lpělo na formalitách. Bylo by fajn 

nechat pracovat spolky s určitým obnosem, aby to nemuselo být na konkrétní výsledek, ale 

obecně na jejich činnost. 

 

Děkan Dančák Způsob přípravy rozpočtu vede k tomu, ţe fakulta některé věci nemůţe dělat, 

protoţe je vázána rozpočtově. Vlastně to má také didaktický důvod. Peníze nejsou od toho, 

aby se jen tak pouţily, mají vést k určitému cíli, a aby se cíl naplnil, ne ţe jsou peníze a musí 

se vyčerpat. Je to k vyčlenění částky, kterou budou studenti spravovat sami a zároveň 

vytvoření nauky toho, jak funguje svět mimo fakultu, kdyţ jdete za sponzorem, tak mu musíte 

vysvětlit, na co přesně jeho peníze chcete pouţít. 

 

Proděkan Chytilek Navíc je zde bod jedna, ukázat ţe je fakulta ţivá, tedy spojovat ji 

s projekty a akcemi, které ukazují širší veřejnosti, ţe se popularizuje věda a konají akce, to je 

smysl tohoto stipendia. 

 

Místopředseda Borčany Vnímám to tak, ţe v minulých letech nebyly podporovány všechny, 

ale aby tam byla moţnost podpoření např. proplacení cesty na konferenci, aby se nevytvořilo 

pravidlo, aby to bylo na projekty s přímo určeným cílem. 

 

Děkan Dančák Nevím, jestli se z toho dá vyvozovat, ţe bychom naváţeli nějakou změnu, 

většina návrhů byla schválena, tedy bych nevymýšlel nové definování schvalování projektů. 
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Proděkan Chytilek Dělící linie byla spíše kvalita/nekvalita, hold se někdy stane, ţe projekt 

s dobrým nápadem je špatně předloţen a neuspěje. 

 

Místopředseda Borčany Jelikoţ budou jen dvě kola, tak bude také více ţádostí, komise dříve 

varovala, ţe maximální částka je 20 000 Kč. Byl bych nerad, aby se to zaţilo, některé spolky 

mohou mít vyšší částku. 

 

Děkan Dančák To si myslím, ţe se nestane, je jasné, ţe kdyţ byla 4 kola, tak teď u dvou se to 

bude dělat jinak, opakované ţádosti tam také byly, a asi bychom se dostali i na vyšší úroveň. 

 

Senátor Skalík U programu 3A Stipendijní program na podporu dlouhodobých zahraničních 

stáží studentů fakulty, přibyla věta, ţe stipendium není udělováno do místa trvalého pobytu 

studenta. Nebylo by lepší nahradit slovo místa slovem stát? 

 

Proděkan Chytilek O tom jsme se dlouze bavili, některý stát můţe být diskriminační, kdyţ 

například Rus bude mít stáţ v Rusku, ale bude to v 3 000 km vzdáleném městě, tak by to 

nebylo ideální. 

 

Děkan Dančák Uchazeč, který v současnosti bude mít praxi v MF DNES v Brně, prostředky 

nedostane, ale v Praze ano, stejně tak kdybychom dali stát, tak student z Bratislavy, který 

bude dojíţdět do Košic, to nemá nejblíţe. Peníze by neměly slouţit k cestě domů. Také jsme 

si říkali, ţe kdyby tam byl stát, tak abychom nevysílali signál, ţe 15 % studentů (převáţně ze 

Slovenska) bude vyloučeno.  

 

Předsedkyně senátu Lacinová Další otázky? 

 

Senátor Ježek U programu 2 A Stipendijní program pro podporu mimořádných odborných 

výkonů. Nebylo by vhodné nahradit slovo odměna například slovem podpora? Odměna je pro 

mě něco co se uţ odehrálo. 

 

Proděkan Chytilek Můţe tam být pro podporu, obecně jsem radši, kdyţ se ţádá dřív. Z 

hlediska tam můţe být problém v tom, ţe nějaká práce byla uţ provedena. 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Hlasování o schválení a projednání soupisu stipendijních 

programů 2016 11/0/0 

 

Hlasování: 

 

AS FSS projednal a schvaluje soupis stipendijních programů pro rok 2016 (11 pro, 0 

proti, 0 se zdržel). 

 

2) Různé 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Otevírám diskuzi. 

 

Místopředseda Borčany Rád bych otevřel téma nástěnka senátu. Senátor Skalík připravil něco 

za komoru. Dodal bych, ţe jediný moment, kdy jsem si jako bakalář nástěnky všiml, tak to 

bylo, kdyţ tam byly fotky senátorů, mohlo by být dobré to obnovit. 
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Proděkanka Waschková Císařová Část senátu je vyfocená, členové studentské komory se 

můţou dofotit a vytiskne se to. 

 

Děkan Dančák Dobrý nápad, v současné době je nevzhledná, jsem pro oţivení. 

 

Místopředseda Borčany Vrátil bych tam i aktuální zápisy, jsou tam velmi staré a mohlo by to 

někoho zajímat. 

 

Místopředseda Eibl Je potřeba člověka, který se o to bude starat. Přidání aktuálních tištěných 

zápisů mi přijde zbytečné, kdo si to bude číst? Je to retro. 

 

Proděkanka Waschková Císařová Spíše tam přidat kontakty na to, kde to je v ISu. 

 

Senátor Ježek Dejme tam QR kód, který by vedl na aktuální zápis v ISu, který je jednodušší 

neţ link. 

 

Děkan Dančák Cokoliv je potřeba vyvěsit, to se tam můţe dát. 

 

Místopředseda Borčany Otázka je, jestli je poloţená na vhodném místě, ale to je otázka 

celého konceptu nástěnky. 

 

Děkan Dančák Je a není, dole máme povinnost mít vyvěšenou úřední desku, a věřím, ţe reţim 

zápisu je také jedna z povinností, kterou musíme dělat, kvůli informacím. 

 

Proděkan Chytilek Mohli bychom to přesunout do vestibulu, na obrazovce musí něco rotovat. 

 

Místopředseda Borčany Otázka je, jestli nedat na tu televizi senátní web, kde je pozvánka na 

zasedání. 

 

Místopředseda Eibl Měl bych dotaz na pana děkana, ohledně pátečního incidentu, asistence 

policie a otázky bezpečnostních opatření. 

 

Děkan Dančák Diskutovali jsme to obsáhle na posledním vedení fakulty, dříve se řešily 

krádeţe notebooků a já nemám problém s bezpečnostními opatřeními. Dovedu si představit 

velmi zabezpečenou katedru, ale debata skončila na tom, ţe fakultní veřejnost si nepřeje, aby 

se fakulta uzavírala. Mnohem více zařízení je lépe zabezpečeno, neţ jsme my. Zabezpečené 

jsou v současnosti materiálně nákladné prostory, dveřní systémy na pracovnách se posilují a 

jsem svolný k finančně i procedurálně náročnějším zabezpečením, ale musím zastupovat 

názor fakultní veřejnosti, který je negativní.  

 

Proděkanka Waschková Císařová V pátek (11. 12.) zde byla situace, kdy přišel člověk s 

puškou v ruce, takţe jsem zavolala policii. Zjistilo se, ţe šlo o repliku, student filozofické 

fakulty byl zadrţen. V případě podobných incidentů by bylo fajn sepsat bodový postup, jak by 

měli zaměstnanci a studenti v ten moment jednat. 

 

Místopředseda Eibl Chyběl zde krok informování lidí na fakultě. 

 

Děkan Dančák Je to tak. Bude se to řešit tím, ţe zaměstnanci budou mít postup. Na prvním 

místě má být někdo relevantní jako policie, poté děkan a lidé z vrátnice. Budeme řešit to, jak 
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to dát vědět zaměstnancům, aby to nebylo pomalé. Nejrychlejší opatření je zavřít budovu a 

zpřístupnit ji jen studentům a zaměstnancům fakulty. Nemám s tím problém, ale narazilo to. 

 

Proděkan Chytilek Aţ ten manuál bude vypracovaný, měli by se o tom dozvědět i studenti, 

kteří budou seznámeni pro případ ohroţení, aby všichni věděli co dělat. 

 

Děkan Dančák V pondělí jsme se o tom bavili a zareagujeme na to. 

 

Senátor Skalík Zeptal bych se, jestli jsou kamery před vstupem na fakultu efektivní a dobře 

zaměřené? 

 

Děkan Dančák Můţeme to prověřit. Kamery uţ pomohly identifikovat lapku, který kradl 

laptopy a další. Ale chcete-li mít zajištěné kolo, existuje zde pro tento účel fakultní kolárna.  

 

Předsedkyně senátu Lacinová Další návrhy? 

 

Místopředseda Borčany Mohla byste, paní proděkanko Waschková, říct o anketě Selfie 

Coffee? 

 

Proděkanka Waschková Císařová Rozhodli jsme se po roce udělat reflexi sluţeb nové 

kavárny, dřív neţ s majitelem zasedneme k jednání o prodlouţení smlouvy. Tak bychom rádi 

měli širší záběr uţivatelů. Prosím věnujte během dneška pozornost této anketě. 

 

Místopředseda Borčany My to budeme propagovat na sociálních sítí. 

 

Proděkanka Waschková Císařová Také to budu propagovat. 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Děkujeme. 

 

Děkan Dančák Kdy se uvidíme po novém roce? Bude se projednávat dlouhodobý záměr 

fakulty 2016-2020, měl by to být konec ledna, začátek února. Pravidla tvorby rozpočtu, která 

zatím nejsou schválena na úrovni rektorátu, vzhledem k tomu, jak se protahuje příprava 

rozpočtu od ministerstva školství. Někdy na jaře bychom to mohli mít připravené a představit 

senátu, střízlivý odhad je rozpočet v dubnu – květnu, je to dáno současnou situací ve vládě. 

Nebude to znamenat katastrofu, ale je potřeba přiměřené a zodpovědné čerpání. Jakmile 

budou parametry známé, tak se jim přizpůsobíme. 

 

Místopředseda Eibl Kdy bude vědecká rada? 

 

Děkan Dančák Vědecká rada je 26. 2. 2016, sešel bych se tedy týden, nebo čtrnáct dní 

předem. 

 

Předsedkyně senátu Lacinová Další zasedání navrhuji tedy na 3. 2. 2016 v 10:00. Tímto je 

dnešní zasedání ukončené a děkuji všem za účast. 

 

Přijatá usnesení: 

2015-12-16/1 

AS FSS projednal a schvaluje program dnešního zasedání (11 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

2015-12-16/2 
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AS FSS projednal a schvaluje soupis stipendijních programů pro rok 2016 (11 pro, 0 

proti, 0 se zdržel). 

 

 

 

  

doc. Mgr. Lenka Lacinová, 

Ph.D. 

předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

 

místopředseda senátu 

Mgr. Vít Borčany 

 

místopředseda senátu 

 

 

Zapsala Tereza Stašáková, zapisovatelka AS FSS MU 

 


